
  

Miloslav Hrazánek je starostou Jesenice dvě desetiletí

JESENICE U SEDLČAN František Vávra a Václav Peterka (Pete-video) 
zavítali s kamerou a mikrofonem za starostou Jesenice u Sedlčan. Miloslav 
Hrazánek vykonává totiž funkci starosty už páté volební období. Nejvyšším 
představitelem obce se stal poprvé před dvaceti roky. Také proto se rozhovor 
nesl v duchu bilancování a rekapitulování.
Pane starosto, za posledních dvacet let Jesenice značně změnila svou tvář. Jak 
konkrétně?
Od roku 1998 byl první akcí územní plán, následovala výměna topení a 
tepelného zdroje v základní škole. Opravili jsme byty v bytovce, opravili  
požární nádrž a nádrž na Zadních Boudách. Zlomovým rokem byl rok 2002, kdy
nás postihly povodně, které nás nastartovaly k tomu, abychom dělali větší akce.
Jaké?
Povodně vytopily studny, které byly poté bez pitné vody. Začaly jsme se 
zabývat otázkou vodovodu v obci, následovala kanalizace a čistírna odpadních 
vod, kterou jsme kolaudovali v roce 2007. Opravili jsme poškozené mosty a 
silnice, zčásti poničené povodněmi.
Využili jste také dotace na zateplování budov?
Ano, podařilo se nám zateplit bytovku, zřídit dva byty v podkroví, zateplit 
mateřskou a základní školu, obecní úřad. Opravili jsme zbrojnice v Mezném a 
Jesenici, v Martinicích jsme novou hasičskou zbrojnici postavili. 
A co plány na letošní rok?
Stále něco připravujeme, máme například zpracovaný projekt na komunitní 
dům, loni jsme v žádosti o dotaci neuspěli, zkusíme to letos. Máme připravený 
projekt na pěší lávku na spodní náves. Plánujeme odkanalizovat osadu 
Dobrošovice. A také v podkroví školy vybudovat jazykovou učebnu.
Hovořil jste o čističce odpadních vod. Využíváte ji pro všechny osady?
Bohužel nemáme všechny osady odkanalizované. Protože má čistička 
dostatečnou kapacitu, slouží i pro obec Nedrahovice. Stejné je to i v případě 
pitné vody, kterou Nedrahovicím také dodáváme.
Co do občanské vybavenosti je na tom Jesenice dobře. Roste díky tomu i počet 
obyvatel?



Počet obyvatel roste. Když jsem před dvaceti lety do funkce starosty nastupoval,
měla obec 491 občanů. V současné době je jich 538. Dá se tedy říci, že se 
Jesenice rozrůstá.
Navyšuje se tedy i počet žáků v místní základní škole?
Ano, souvisí to s rozrůstáním se obce. Máme přes sto dětí v základní škole a v 
mateřské, která byla o jednu třídu rozšířena, je plný stav – tedy čtyřicet dětí. 
Nemůžeme bohužel uspokojit všechny rodiče, kteří žádají o umístění dítěte do 
školky.
Za poslední roky jste vybudovali tři dětská hřiště. Co hřiště pro seniory?
Plánujeme ho vybudovat ve sportovním areálu.
Podařilo se vám prodat všechny ze třinácti obecních stavebních parcel v 
Doublovičkách?
Začátkem ledna jsme prodali poslední parcelu. Tento projekt byl tedy úspěšný. 
Kromě dvou parcel už je postaveno na všech. Díky krajské dotaci se nám 
podařilo v nové zástavbě v Doublovičkách vybudovat chodníky. Nové chodníky
jsme vybudovali i v Jesenici.
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